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Diarienummer Rubrik och förslagsställare Anmält på kf Berednings- och beslutsinstans 
KS2020/259 
 

Medborgarförslag om 
samlingslokal för 
pensionärer 
 
Britta Ekberg, Christina 
Wernersson 

2020-12-09 Kommunstyrelsens beslut 2021-08-31, § 137: 
 
Bristande tillgång till lokaler är en stor utmaning i Bollebygds kommun, som är en 
snabbt växande kommun. Samtliga av kommunens egna verksamheter har lokalbrist 
och av den anledningen finns det inte möjlighet för kommunen att erbjuda en 
samlingslokal till pensionärer som efterfrågas. Utifrån den kommunala 
likställighetsprincipen vore ett allaktivitetshus som kan nyttjas av hela kommunens 
föreningsliv att föredra. I dagsläget finns dock inga lediga lokaler som kommunen kan 
erbjuda, men frågan om en lokal, ett allaktivitetshus, som alla föreningar kan nyttja är 
intressant och bör vara av intresse att lyftas upp för dialog och i framtiden politiskt 
beslut. Föreningar i kommunen bör återuppta dialog med socialnämnden om bokning 
av Bollegården när coronapandemin är över. Bollebygds kommun har initierat ett 
arbete med att ta fram riktlinjer för uthyrning av kommunala befintliga lokaler, när de 
inte används av kommunens verksamheter. Dock är riktlinjerna inte färdiga att antas 
politiskt än. Med detta anses medborgarförslaget besvarat. 

KS2019/286 
 

Medborgarförslag om ny 
översiktsplan 
 
Johan Bergman 

2020-02-06 Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2021-08-16, § 149: 
 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå medborgarförslaget i den del som avser 
det bilagda kartunderlaget. Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anse 
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medborgarförslaget besvarat i den del som syftar till att man i arbetet med 
kommunens nya översiktsplan beaktar Nolåns dalgång med tillhörande jordbruksmark. 

KS2021/147 
 

Medborgarförslag om att 
införa meröppet på 
Bollebygd bibliotek 
 
Karin Birkestad 

2021-06-09 Utbildningsnämndens beslut 2021-11-15, § 78: 
 
Utbildningsnämnden beslutar att medborgarförslaget är besvarat. Förvaltningen gör 
följande bedömning: Biblioteket i Bollebygds tätort har idag ganska generösa 
öppettider. Det är bland annat öppet till kl 19 två dagar i veckan samt lördagar kl 10-
13. Filialbiblioteket i Töllsjö har bemannat varje tisdag kl 16-19. Filialen kommer i 
slutet av året att starta upp meröppet. Kommunen har även fått medel från 
Kulturrådet till att utveckla meröppet i Töllsjö samt undersöka behovet och 
möjligheten till en filial med meröppet i Olsfors. Det finns möjlighet att låna e-böcker, 
e-ljudböcker och strömmande film via biblioteket gratis. Dessa tjänster är tillgängliga 
dygnet runt. Det är också möjligt att låna om och reservera nya titlar via bibliotekets 
webbsida.  
Det som krävs är att personen har ett lånekort på biblioteket i Bollebygd. Faller 
kommunens satsning på meröppet i Töllsjö, och på sikt Olsfors, väl ut så är det 
mycket möjligt att även tätortens bibliotek kan få meröppet. 

KS2018/243 
 

Medborgarförslag om en ny 
lekplats i Erikstorp/ 
Bergadalen 

2018-12-13 Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2021-11-15, § 218: 
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Josefine Ström 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå medborgarförslaget om en ny lekplats i 
Bergadalen. Samhällsbyggnadsnämnden översänder förslaget som idé till  utbildnings-
förvaltningens pågående utredning om fritidsprogram.  
 
Bollebygds kommun beslutade under 2005 (kommunstyrelsens beslut 2005-10-06 
§119) att 
avveckla 10 av dåvarande 14 allmänna lekplatser som fanns i kommunen. Samtidigt 
beslutades att rusta upp de fyra kvarvarande lekplatserna. Beslutet har under åren 
därefter verkställts och Bollebygds kommun har idag i enlighet med detta beslut fyra 
allmänna lekplatser, utöver de lekytor som finns vid skolor och förskolor. Två 
lekplatser i Bollebygd, en i Olsfors och en i Töllsjö. Samhällsbyggnadsförvaltningens 
park- och avfallsenhet ansvarar för skötsel av lekplatserna. Anläggandet av ny lekplats 
bedöms vara en investering i storleksordningen från 500 tkr upp till 1 mnkr för en liten 
lekplats. För större lekplatser blir kostnaden flera miljoner kronor. Utöver 
engångskostnad för anläggning medför en lekplats även en årlig driftskostnad som 
kan bedömas uppgå till runt 20-50 tkr. Den årliga driftkostnaden kan öka ytterligare 
om lekplatsen utsätts för skadegörelse vilket är en risk som måste vägas in. De 
förhållandevis höga kostnaderna beror dels på lagstadgade krav på säkerhet och 
tillgänglighet, dels på att samhällsbyggnadsförvaltningen inte har personella resurser 
att genomföra en sådan anläggning i egen regi utan skulle behöva extern hjälp vilket 
ytterligare ökar kostnaden. Det saknas idag medel i samhällsbyggnadsnämndens 
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budget både vad avser nyanläggning liksom årlig skötsel av ytterligare en kommunal 
lekplats. 

KS2019/249 
 

Medborgarförslag om en 
lekpark i Tubbared 
 
Emma Ljung 

2019-11-14 Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2021-11-15, § 219: 
 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå medborgarförslaget om en lekpark i 
Tubbared. 
Samhällsbyggnadsnämnden översänder förslaget som idé till utbildningsförvaltningens 
pågående utredning om fritidsprogram. Bollebygds kommun beslutade under 2005 
(kommunstyrelsens beslut 2005-10-06 §119) att avveckla 10 av dåvarande 14 
allmänna lekplatser som fanns i kommunen. Samtidigt beslutades att rusta upp de 
fyra kvarvarande lekplatserna. 
Beslutet har under åren därefter verkställts och Bollebygds kommun har idag i 
enlighet med detta beslut fyra allmänna lekplatser, utöver de lekytor som finns vid 
skolor och förskolor. Två lekplatser i Bollebygd, en i Olsfors och en i Töllsjö. 
Samhällsbyggnadsförvaltningens park- och avfallsenhet ansvarar för skötsel av 
lekplatserna. Anläggandet av ny lekplats bedöms vara en investering i 
storleksordningen från 500 tkr upp till 1 mnkr för en liten lekplats. För större lekplatser 
blir kostnaden flera miljoner kronor. Utöver engångskostnad för anläggning medför en 
lekplats även en årlig driftskostnad som kan bedömas uppgå till runt 20-50 tkr. Den 
årliga driftskostnaden kan öka ytterligare om lekplatsen utsätts för skadegörelse vilket 
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är en risk som måste vägas in. De förhållandevis höga kostnaderna beror dels på 
lagstadgade krav på säkerhet och tillgänglighet, dels på att samhällsbyggnads-
förvaltningen inte har personella resurser att genomföra en sådan anläggning i egen 
regi utan skulle behöva extern hjälp vilket ytterligare ökar kostnaden. Det saknas idag 
medel i samhällsbyggnadsnämndens budget både vad avser nyanläggning liksom årlig 
skötsel av ytterligare en kommunal lekplats. 
 

KS2020/228 
 

Medborgarförslag om 
utegym på Erikstorp 
 
Sara Winberg 

2020-11-12 Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2021-11-15, § 220: 
 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå medborgarförslaget, men uppmuntrar 
förslagsställaren att driva frågan vidare i samarbete med föreningslivet. 
Samhällsbyggnadsnämnden översänder förslaget som idé till utbildningsförvaltningens 
pågående utredning om fritidsprogram. 
 
Att bygga ett utomhusgym innebär kostnader både i anläggningsskedet och för fortsatt 
drift och skötsel. Materialkostnaden för ett mindre utomhusgym kan uppskattas till 
mellan 150.000 och 300.000 kronor, till vilket kommer kostnader för markarbeten och 
montering. Eftersom det saknas personella resurser i förvaltningen att genomföra ett 
sådant arbete i egen regi skulle det behövas extern hjälp vilket ytterligare ökar 
kostnaden. Den årliga driftskostnaden är svår att uppskatta men det handlar i vart fall 
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om åtminstone 20.000 kronor. Samhällsbyggnadsnämnden har inga medel i budget för 
vare sig anläggning eller drift av ett utomhusgym. I det fall det lokala föreningslivet 
skulle driva frågan finns möjligheter att ansöka om föreningsstöd från kommunen, och 
att söka bidrag och sponsring från näringsliv och andra föreningar. 
 
Bollebygds kommun har fått ett antal medborgarförslag på samma tema under de 
senaste åren. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen håller med förslagsställarna om att ett, eller flera, 
utomhusgym 
skulle vara ett trevligt inslag i kommunen och ser den positiva effekt på folkhälsan 
som det skulle kunna innebära. Det finns emellertid inga medel avsatta i nämndens 
budget för den här typen av projekt. Förvaltningen ser däremot möjligheter för det 
lokala föreningslivet att driva frågan vidare, och då kunna ansöka om både 
anläggningsbidrag och driftbidrag hos kommunen, liksom andra typer av stöd, bidrag 
och sponsring för projektet.  
 

KS2021/132 Medborgarförslag om 
utegym i Bollebygd 
 
Jesper Tomasini 

 Kommunstyrelsens beslut 2021-12-16, § 223: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat. Att bygga ett 
utomhusgym innebär kostnader både i anläggningsskedet och för fortsatt drift och 
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skötsel. Materialkostnaden för ett mindre utomhusgym kan uppskattas till mellan 150 
tkr och 300 tkr beroende på storlek på utegymmet. Till detta kommer också kostnader 
för markarbeten och montering. Eftersom det saknas personella resurser i 
samhällsbyggnadsförvaltningen att genomföra ett sådant arbete i egen regi skulle det 
behövas extern hjälp vilket ytterligare ökar kostnaden. Den årliga driftskostnaden är 
svår att uppskatta men det handlar om åtminstone 20 tkr. I 
kommunstyrelseförvaltningens handläggning av ärendet har 
samhällsbyggnadsförvaltningen tillfrågats kring framförallt kostnadsfrågan. 
Samhällsbyggnadsnämnden har inga medel i budget för vare sig anläggning eller drift 
av ett utomhusgym. I det fall det lokala föreningslivet skulle driva frågan finns 
möjligheter att ansöka om föreningsstöd från kommunen, och att söka bidrag och 
sponsring från näringsliv och andra föreningar. 
 

KS2021/165 Medborgarförslag om 
upprustning av gångvägar  
 
Maria Brandt 

 Kommunstyrelsens beslut 2021-12-16, § 225: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat. I handläggningen av 
ärendet har samhällsbyggnadsförvaltningens synpunkter inhämtats. Förvaltningen 
delar förslagsställarens uppfattning att gångväg mellan Villavägen och Ekdalen är i 
behov av att rustas upp. Projektet är påbörjat 2021, och består av anläggande av ny 
trappa, uppdatering av vatten- och avlopp samt iordningställande i form av asfaltering 
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av gångvägen. Förvaltningens prognos är att arbetet fysiskt påbörjas under våren 2022 
och står klart till sommaren 2022. Stig från Odens väg till Villavägen bör utredas vidare 
för att se över de ekonomiska förutsättningarna, behov och möjlighet till 
genomförande. 
 
 

KS2021/226 Medborgarförslag om 
flaggning på minnesdag av 
folkmordet på assyrier 
 
Gunnar Riegertz 

 Kommunstyrelsens beslut 2021-12-16, § 220: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. Förslaget lyder att 
Bollebygds kommun varje år den 24 april uppmärksammar minnesdagen av folkmordet 
på ca 400 000 assyrier, syrianer, kaldeer, pontiska greker och armenier. Bollebygds 
kommun borde detta datum hissa assyriska, armeniska, grekiska och syriska flaggor. 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2021-11-11, § 172, antagit riktlinjer för 
flaggning i Bollebygds kommun. I riktlinjerna anges de tillfällen och datum, t ex 
allmänna flaggdagar, som flaggning ska ske på de officiella och kommunala 
flaggstängerna. Utöver de flaggtillfällen som anges i riktlinjerna ska det flaggas med 
stor restriktivitet. Då det i nyligen antagna riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun 
inte anges att flaggning ska ske för att uppmärksamma minnesdagen av folkmordet på 
assyrier m.fl. gör kommunstyrelseförvaltningen bedömningen att medborgarförslaget 
ska avslås. 
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KS2021/225 
 

Medborgarförslag om 
flaggning på Förintelsens 
minnesdag 
 
Gunnar Riegertz 

 Kommunstyrelsens beslut 2021-12-16, § 221: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. Förslaget lyder att 
Bollebygds kommun varje år uppmärksammar Förintelsens minnesdag den 27 januari 
och Kristallnatten, natten mellan den 9 och 10 november. Något av dessa datum borde 
Bollebygds kommun hissa Israels flagga för att hedra judarna och offren av 
nazisternas gärningar. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2021-11-11, § 172, 
antagit riktlinjer för flaggning i Bollebygds kommun. I riktlinjerna anges de tillfällen 
och datum, t ex allmänna flaggdagar, som flaggning ska ske på de officiella och 
kommunala flaggstängerna. Utöver de flaggtillfällen som anges i riktlinjerna ska det 
flaggas med stor restriktivitet. Då det i nyligen antagna riktlinjer för flaggning i 
Bollebygds kommun inte anges att flaggning ska ske för att uppmärksamma vare sig 
Förintelsens minnesdag eller Kristallnatten gör kommunstyrelseförvaltningen 
bedömningen att medborgarförslaget ska avslås. 

KS2021/224 
 

Medborgarförslag om 
flaggning på samernas 
nationaldag 
 
Gunnar Riegertz 

 Kommunstyrelsens beslut 2021-12-16, § 222: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat. Kommunfullmäktige 
har på sammanträde 2021-11-11, § 172, beslutat om riktlinjer för flaggning i 
Bollebygds kommun, och i handläggningen av ärendet, inklusive en återremiss, har 
förslag om flaggning på de av Sveriges riksdag erkända nationella minoriteters 
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nationaldagar inarbetats i riktlinjerna. Däri inkluderas flaggning på samernas 
nationaldag, 6 februari. 

KS2021/119 
 

Medborgarförslag om att 
Bollebygds kommun uppför 
ett utegym centralt i 
Bollebygd 
 
Håkan Alfredsson 

 Kommunstyrelsens beslut 2021-12-16, § 225: 
 
Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat.  Att bygga ett 
utomhusgym innebär kostnader både i anläggningsskedet och för fortsatt drift och 
skötsel. Materialkostnaden för ett mindre utomhusgym kan uppskattas till mellan 150 
tkr och 300 tkr beroende på storlek på utegymmet. Till detta kommer också kostnader 
för markarbeten och montering. Eftersom det saknas personella resurser i 
samhällsbyggnadsförvaltningen att genomföra ett sådant arbete i egen regi skulle det 
behövas extern hjälp vilket ytterligare ökar kostnaden. Den årliga driftskostnaden är 
svår att uppskatta men det handlar om åtminstone 20 tkr. I 
kommunstyrelseförvaltningens handläggning av ärendet har 
samhällsbyggnadsförvaltningen tillfrågats kring framförallt kostnadsfrågan. 
Samhällsbyggnadsnämnden har inga medel i budget för vare sig anläggning eller drift 
av ett utomhusgym. I det fall det lokala föreningslivet skulle driva frågan finns 
möjligheter att ansöka om föreningsstöd från kommunen, och att söka bidrag och 
sponsring från näringsliv och andra föreningar. 
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KS2020/252 Medborgarförslag om 
upprustning av lekplatsen i 
Olsfors 
 
Anneli Arneros 

 Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2021-12-13, § 245: 
 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att medborgarförslaget är besvarat. Babygungan 
har 
kontrollerats särskilt och bedöms vara funktionell. Lekredskapen kommer bytas ut 
successivt allt eftersom de blir uttjänta. Förslagsställaren önskar att lekplatsen rustas 
upp och skickar med ett antal förslag på lekredskap som lekplatsen skulle kunna 
kompletteras med. Lekplatsen i Olsfors kallas Skogsparken och stod färdig 2006. 
Lekplatsen är integrerad i naturen och lekredskapen är valda för att smälta in i 
skogsmiljön. Det finns en stor klätterställning byggd av stockar, en gungställning och 
en längre rutschkana, samt sandlåda. Samhällsbyggnadsförvaltningen utför löpande 
kontroller och underhåll av lekplatsen. Förvaltningens egen personal kontrollerar 
lekplatserna månatligen och extern besiktningsman gör en omfattande kontroll varje 
år. Med anledning av ett klagomål på just babygungan har förvaltningen under våren 
2021 gjort särskild kontroll av gungan både med egen personal och 
med hjälp av den externa besiktningsmannen. Förvaltningen har också haft kontakt 
med företaget som tillverkar gungan. Gungan ifråga är godkänd enligt säkerhetskraven 
för publika lekredskap, EN1176. Park- och avfallsenheten har i sin underhållsplan 
medel för att rusta upp eller byta ut lekredskap som gått sönder eller på annat sätt 
utgör en risk. Det finns däremot inga medel avsatta för att köpa in ytterligare 
lekredskap. 
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Inköp av ny babygunga skulle kosta 5-10 000 kr inkl moms, plus arbete för montering. 
En mer omfattande upprustning bedöms kosta från 100 tkr. Fler lekredskap påverkar 
även driften av lekplatserna och innebär behov av ökade budgetanslag. Bedömningen 
från både samhällsbyggnadsförvaltningen och extern besiktningsman är att det vid 
normal användning inte bör finnas någon risk att babygungan på lekplatsen tippar över 
och orsakar fall. Gungan är avsedd för mindre barn, upp till cirka ett års ålder. Om den 
till exempel används av större barn blir tyngdpunkten annorlunda, och gungan kan, 
precis som andra gungor, innebära en risk för fall. Tillverkaren av gungan har inte fått 
några andra klagomål på gungor av denna modell. Förvaltningen bedömer att det inte 
är skäligt att byta ut babygungan innan den är uttjänt, men ser inga hinder för att välja 
en annan modell när det är dags att byta ut gungan. 
  
Förvaltningen förstår att lekplatserna är viktiga för kommunens medborgare och ser 
att det finns ett stort engagemang. Det kommer in många medborgarförslag som rör 
upprustning och nybyggnation av lekplatser. Kommunen har genom ett 
inriktningsbeslut 2005 fastställt att det ska finnas fyra kommunala lekplatser och 
mellan 2006-2017 har dessa fyra lekplatser färdigställts. Om inriktningsbeslutet skulle 
ändras är förvaltningens bedömning att frågan om antal lekplatser, deras lokalisering, 
storlek och utformning samt budget för anläggande och drift kräver en större 
genomlysning i form av mer detaljerade utredningar och beslutsunderlag. Även frågan 
om upprustning av de olika lekplatserna behöver hanteras i ett större sammanhang, 
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baserat på behov, ålder och slitage på respektive lekplats. Detta skulle till exempel 
kunna hanteras i ett lekplatsprogram med underhållsplan. 
 

KS2020/232 Medborgarförslag om 
utemiljön i 
Skattegårdsparken 
 
Berit Slettemo-Carlsson och 
Rosey Rinde 

 Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2021-12-13, § 246: 
 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget. Skattegårdsparken är en park 
med lekplats, planteringar och flera olika sittplatser. Parken färdigställdes under slutet 
av 2017 och inför anläggandet arbetade kommunen med att inhämta synpunkter från 
allmänheten på parkens utformning. Temat för Skattegårdsparken är ”sinnenas park” 
och den är tänkt att fungera för såväl ung som gammal. Det finns inte utrymme i 
budgeten för nyinvesteringar i Skattegårdsparken. Kostnaden för byggnation av nya 
sittplatser och pergola uppskattas till minst 150 tkr. Samhällsbyggnadsförvaltningen 
förstår förslagsställarnas intentioner och håller med om att det är positivt att tillskapa 
olika typer av mötesplatser utomhus, även om det i dagsläget inte längre är samma 
restriktioner kring att träffas fysiskt som när förslaget lämnades. Förvaltningen anser 
dock att det inte är försvarbart att så snart efter parkens färdigställande göra större 
ombyggnationer och nyinvesteringar i parken. Förvaltningen noterar vidare att 
samhällsbyggnadsnämnden vid sammanträde 2021-11-15 beslutat att uppdra åt 
förvaltningen att utreda möjligheten att anlägga ett utegym i Skattegårdsparken. 
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Förvaltningen bedömer att det inte är möjligt att tillgodose båda dessa önskemål om 
förändringar inom parken. 


